
EMLÉKEZTETŐ 

 

2023. október 16. Klubest 

 

Jelen voltunk 13-an: 

Balás Klári, Börzsönyi Attila, Fehér János György, Méhely Tamás, Neszveda György,  

id.Neszveda Péter, Pinke György, Plecskó József, Puskás Ádám, Puskás Péter,  

Reikort Ildikó, Sárvári Margit Anna, Szulik Márta. 

 

A klubest előtt N. Gyuri készített drónnal a Faluházról fotókat, melyekből később a 

klubesten a LR program bemutatásaként elkészítette az összeillesztett panoráma 

képet. 

 Elsőként beszámoltam a Faluházzal való megegyezésről, a kiállítás bontásának 

idejéről. Ezek szerint a kiállítás a hónap végéig, azaz október 29-ig maradhat. A 

képnyerő játékunk is eddig tart. Kértem a jelenlévőket, hogy az általuk használt 

médiafelületeken ezt addig is népszerűsítsék. 

A bontás időpontja: 2023. október 30-a!!! 

A kiállítókat elsősorban, de aki ráér mindenkit elvárok 30-án, 

a klubest előtt másfél órával, azaz 15:30-ra a kiállítás 
bontására! 

 Ezután a klubestek programjainak változtatásáról esett szó, mégpedig a 

„Képértékelés” bevezetéséről. Ezt kisebb, de heves vita után (M.T.  

papírkép kell, kontra többen  elegendő a digitális kép.) a következőképpen 

fogadtuk el: 

Páratlan hetek hétfőin -aki szeretne (ajánlott!) ebben részt venni- a csoportos 

levelező rendszerben elküldi a képeit a csoportnak. (3 darabot!) A küldendő kép legyen 

jpg formátumú, hosszabbik oldala legyen 2048 px, a fájl neve pedig a kép címe legyen, 

a végén alsó vonallal elválasztva címtől, a szerző monogramjával. Természetesen nyers 

képet ne, csak utómunkázott képeket küldjetek! 

(Pl így: ez egy nagyon szuper foto_NP.jpg) 

A klubtagoknak így a következő klubestig lesz egy hetük, hogy a képeket otthon, az 

általuk elérhető legjobb minőségben megnézzék, (a klubban lévő projektor nem rossz, 

de a jó az nem ilyen!) véleményt alkossanak, és magukban eldöntsék, hogy melyik 

képet tennék 1, 2, vagy 3. helyre. A klubesten a beérkezett képeket ismét végignézzük, 

értékeljük, és eldöntjük a sorrendet. (Minél többen leszünk ezeken a klubesteken, 

annál igazságosabb lesz a döntés.) Az első helyezett képeknek pedig az éves 

kiállításunkon bérelt helyük van! (Ezért fontos a részvétel!) 



Ezért a szerzők feltétlenül őrizzék meg a küldött képeik TELJES MÉRETŰ változatait, 

hogy a kiállítandó nyomatok minősége a lehető legjobb lehessen.  

 Következőkben a meglévő -saját tulajdonomban lévő- erősen elavult számítógép 

cseréjéről esett szó. N. Gyuri javaslatára egy a klub használati módjait teljes 

mértékben kiszolgálni tudó, viszonylag erős és modern, de mégis olcsó, ún. mini 

számítógép használt állapotú megvásárlását vittem a tagság elé. A vételárat a 

tagság összeadja, erre ígéretet kaptam a jelenlévőktől. Az „új” (nekünk 

új) számítógépre telepíthető lesz a LR, és a PS is, így nem lesz akadálya e 

programok oktatásának sem a klubesteken belül, vagy akár azon kívül. Egyszerű 

videóvágó is rátehető lesz, így a videósoknak is előrelépést jelent a jobb, erősebb 

gép. Eddig lehetetlen volt 4K minőségű videók lejátszása, az új gép ezt is 

könnyedén megteszi. A gépre a legújabb Windows 11-es operációs rendszer lesz 

telepítve, így az ezután megjelenő legújabb programok is futtathatók lesznek 

rajta, reméljük még hosszú évekig. 

Szó esett még a projektor kiváltásáról egy saját nagyméretű monitor (TV) 

vásárlásáról is, de ez még szerintem csak szép álom, nem aktuális. (Ezen a hídon 

majd akkor megyünk át, amikor odaérünk.) 

Jelenlegi állás szerint ez a választás: 

https://www.facebook.com/marketplace/item/863939065164732?ref=search&referr

al_code=null&referral_story_type=post&tracking=browse_serp%3A40348068-

388f-4cf4-8438-7b86e49ccc54 

16 GB-ra bővített memóriával, házhoz szállítva összesen 71.500.-ért. 

 Ezután a klub éves tagdíjának az infláció miatt szükséges emeléséről beszéltünk. 

A honlapunk szerver-bérleti díja és a domain név (https://kalaszkamera.hu/) 

díja jelenleg rendezett, de nem tudjuk –mert egyelőre a szolgáltató sem tudja 

megmondani-, hogy jövőre mennyibe fognak ezek kerülni, de ahogy idén a 

kiállítás fotóinak a kidolgozási árai is emelkedtek, úgy egészen biztos, hogy az 

említett díjtételek is magasabbak lesznek. (Különben is, a nemzetközi helyzet 

fokozódik.) Ezért javasoltam, hogy 2024-től az éves tagdíjat emeljük fel a 

jelenlegi 2.000.-ról valamilyen mértékben. A klubesten nem döntöttünk, a 

javaslatom: legyen az éves tagdíj 3.000.-!  BESZÉLJÜK MEG, 

VÁROM A JAVASLATOKAT AKÁR E-MAILBEN IS. A rendszer marad, 

tehát a díjfizetés továbbra is januárban esedékes, aki július 1-én vagy utána lép 

be, az fél éves díjat, (1.500.-) fizet a 2024-es évre. 

 

 Most került sor N. Gyuri bemutatójára, amelyben megmutatta, hogy a különálló 

(átfedéssel készített) fotókból miként lehet a LR-ban panoráma képet készíteni. 

Mivel a klubban használt elavult sz.gép erre nem alkalmas, Gyuri a saját 

laptopját hozta el, és azon mutatta be ezt. Sajnos a projektort sem tudtuk 

használni, mivel annak nincs HDMI bemenete, (a laptopnak meg nincs monitor 

kimenete) –ennyit tesz az eszközök kompatibilitási hiánya!- ezért a laptop kicsi 

monitorját tudtuk jó sokan nézni, de így is tanultunk.  Köszi Gyuri! 

 

https://www.facebook.com/marketplace/item/863939065164732?ref=search&referral_code=null&referral_story_type=post&tracking=browse_serp%3A40348068-388f-4cf4-8438-7b86e49ccc54
https://www.facebook.com/marketplace/item/863939065164732?ref=search&referral_code=null&referral_story_type=post&tracking=browse_serp%3A40348068-388f-4cf4-8438-7b86e49ccc54
https://www.facebook.com/marketplace/item/863939065164732?ref=search&referral_code=null&referral_story_type=post&tracking=browse_serp%3A40348068-388f-4cf4-8438-7b86e49ccc54
https://kalaszkamera.hu/


 

Fotó: Pinke György 

 Befejezésül új tagunk, Plecskó József bemutatkozott, és az ő, majd Fehér János, 

Börzsönyi Attila, és Pinke György fotóit néztük meg. 

 

id. Neszveda Péter 


